
La Plaça Mercat ha estat catorze mesos
incomplint la normativa higiénico - sanitària

El Mercat Municipal ha estat un mínim de catorze 
mesos incomplint diversos aspectes de la normativa 
higiénico - sanitària en vigor, segons es desprèn de dos 
informes oficials airejats pel regidor del Partit Popu

lar, Joaquim de Trincheria, el qual ha acusat 
l’Ajuntament de prepotència i desinterès. Fa pocs dies, 
s'han iniciat unes obres de reforma que no abasten tots 
els aspectes denunciats en els informes.

• R. Esteban

El dia 25 de setembre del 1990, els veterinaris 
Joan Plana i Pere Casadevall van signar un 
informe en el qual es descrivien algunes 
deficiències relacionades amb la higiene i la 
salubritat. Entre altres punts, s’especificava 
que fallaven pantalles protectores en les 
parades, que els angles rectes de les parets 
impedien eliminar la brutícia, que la cambra 
de la fruita no tenia un aïllament correcte, que 
el frigorífic del peix allotjava permanentment 
una bassa d’aigua i que les gàbies de la carn 
eren de ferro i no d’acer inoxidable com 
marca la normativa.
Catorze mesos i quatre dies després, el passat 
29 de novembre, una acta signada per Joan 
Plana fa referència a una inspecció de data 
21 -IX-91 i constata que no s’ha corregit cap 
de les deficiències detectades en el primer 
estudi. Aquest últim escrit especifica que el 
gerent de Mercadolot, Emili Cano, està 
disposat a arranjar les cambres frigorífiques 
si les hi deixen buidar durant dues setmanes, 
i puntualitza que les gàbies dels carnissers 
continuen essent de ferro.

Les obres ja han començat
Poc després de l’últim informe es van 

començar els arranjaments. El regidor Jacint 
Xuclà ha explicat a Doble Set que l’actuació 
no afectarà aspectes com les gàbies, ja que és 
responsabilitat directa dels botiguers. Les 
obres, encarregades a Construccions Pallàs, 
abasten el paviment interior i el teulat (hi ha 
degoters), els acabats d’algunes sales, i 
l’arranjament de les cambres frigorífiques.
E regidor del Partit Popular, Joaquim de 
Trincheria, ha acusat l’Ajuntament de 
prepotència i desinterès. Ni tan sols no hi han 
posat voluntat, ha dit Trincheria, el qual 
assegura haver recorregut a la premsa per 
solucionar el problema degut que a 
l'Ajuntament no emfan ni cas. Per al regidor 
popular, malgrat que existeix una empresa 
concessionària, l’Ajuntament és el responsa
ble de la salut pública a la ciutat i, per tant, 
pertocava al Consistori fer mans i mànigues 
per solucionar-ho. Es molt greu que s'hagin 
estat catorze mesos sense fer res. Jacint Xuclà, 
per la seva banda, justifica el retarden l’inici 
de les obres per la subhasta de les parades fa 
uns mesos i per les eleccions municipals: 
Entre l'una cosa i l'altra potser no s'ha pogut 
actuar de manera més contundent, però no es 
podrà dir mai que no ens n ’ hàgim preocupat.

Paga Mercadolot

Segons el contracte de concessió entre 
l’Ajuntament i l’empresa explotadora de la 
Plaça Mercat, al cap d’un mes d'haver-se 
efectuat la subhasta de les parades s’esgotava 
el termini perquè Mercadolot realitzés les 
obres de manteniment i reforma. El tracte 
assenyala que en cas d’incompliment, els 
cèntims havien de passar a mans de 
l’Ajuntament. La subhasta va tenir lloc el 
mes de maig, però les obres no han començat 
fins a finals de novembre i Mercadolot no ha 
donat els dotze milions recaptats en 
l'operació. A més, segons ha informat el 
propi regidor Jacint Xuclà, el pressupost de 
les obres iniciades puja a vuit milions, mentre 
que els cèntims de la subhasta foren dotze 
milions.
El regidor Xuclà s’ha mostrat comprensiu 
amb Mercadolot ja que a íestiu tothom sap 
que no es troben paletes enlloc. Quant a les 
gàbies dels carnissers, el propi representant 
municipal ha reconegut que no s’ha fet prou 
pressió als propietaris de les parades perquè 
les canviïn. Peròestanavisats, ha puntualitzat 
Xuclà.
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